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See pole õpilastele ega nende 
vanematele probleem, sest kõik 
teavad juba ette, millise kooliga on 
tegu. 

Kõik õpilased peavad jumala-
teenistusest osa võtma, kuid põl-
vitamine on siiski vabatahtlik. Tu-
gineme ka õppeprogrammis piib-
lile. Kui tavakoolides on religioo-
niõpetus eraldi õppeaine ja selle 
raames räägitakse eetikast ja mo-
raalist, siis meie koolis ka elatakse 
ja käitutakse nende põhimõtete 
järgi. 

Järelikult lähtute piiblist ka 
evolutsiooniteooria põhiküsi-
musele –  kuidas tekkis elu – 
vastamisel?

Lähtume tõesti selleski piiblist, 
kuid arvame, et õpilastel on vaja 
tunda ka Darwini teooriat. Meie 
seisukoht ongi selline, et õpilased 
peavad tundma eri teooriad ja 
nendevahelisi põhimõttelisi erine-
vusi. 

Elasite kogu Eestis ol-
dud aja mitte hotellis, 
vaid peres. Kuidas 
eestlaste pereelu kõr-
valt vaadates tundus? 

Mulle tundub, et teie 
kodud on väga vaiksed, 
mina olen harjunud elama 
suure lärmi keskel. 

Kui suur on teie enda pere-
kond?

Mul on neli last. Kõige vanem 
tütar on 27-aastane, ta on perre 
adopteeritud. Pojad O’Mary (19) ja 
Iseas (17) ning tütar Amber (14),  
on minu bioloogilised lapsed. Ja 
muidugi minu abikaasa Michael.

Välismaalastega saab alati 
palju nalja, kui neile pakutak-
se eesti toitu, näiteks kama ja 
hapukapsasuppi. Kuidas teile 
meie söök maitses?

Eesti toit on super! Olen proo-
vinud igasuguseid asju ja üle kõige 
maitseb mulle teie jogurt. Olen ka 
muidu suur jogurtisõber, kuid nii 
head pole mujal saanud. Maitsesin 
ka hapukapsasuppi, aga erilist 
muljet see mulle ei jätnud. Üldiselt 
tundub eesti toit väga tervislik ja 
kõik, mida mulle on pakutud, mait-
ses väga hästi!

On veel üks katsumus, millega 
välismaalasi Eestis rabada 
püütakse – saun. 

Ma pole saunas käinud, kuid 
keegi ütles mulle, et kuni ma seda 
kogenud ei ole, ei saa minust õiget 
«eestlast». 

Kas teid ei üllatanud see, et 
Eesti on nii monokultuurne 
riik?

Teie tänavapilt erineb tõesti 
palju sellest, mida olen Chicagos 
nägema harjunud. Mulle on räägi-
tud palju teie ajaloost, Vene oku-
patsioonist ja ma tean, et eestlastel 
pole ajaloost võtta sellist multikul-
tuurset kogemust nagu meil, 
ameeriklastel. Kuid ma pole tähel-
danud, et ärataksin kuidagi tähe-
lepanu, pigem on inimesed siiralt 
uudishimulikud ja avatud.  

Samas, olgem ausad, ega 
meiegi Ameeri-

kast palju 

tea, ikka oleme 
oma stereotüüpide vangis. 
Mida eesti lapsed teilt enim 
küsinud on?

Palju küsitakse minu kooli, 
spordi ja muusika kohta. Ka mu 
pere ja laste kohta. Viljandis õpi-
lastega kohtudes küsiti näiteks, 
miks jätavad just Ameerika enda 
filmid ameeriklastest sageli mulje 
kui rumalatest ja pinnapealsetest 
inimestest. 

Küsisin vastu, et mis teie arvate, 
miks see nii on. Mind huvitab 
alati dialoog. On küsitud ka minu 
arvamust USA välispoliitika ja pre-
sident Bushi kohta. 

See on üsna intrigeeriv küsi-
mus, mida te vastasite? 

Ma ei hakka kunagi, ükskõik 
mida ma ka asjast ei arvaks, võt-
ma sõna oma riigi presidendi vas-
tu. Ja ma ei saa ka vastutada selle 
eest, mida poliitikud teevad. â

Kujutasin ette, et 
Eestis on paksud 
metsad, kus elavad 
metsloomad.


